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AKACIE NYT  udkommer en gang om måneden. 

Indlevering af stof til bladet skal være administrations- 

kontoret i hænde, senest den 20. i måneden. 

Redaktionssekretær:  
Anita Aagaard og Camilla Thulstrup  

 
E-mail akaciegarden@frederiksberg.dk 

 

Hjemmeside www.akaciegaarden.dk 

Oplag: 140 eksemplarer 

Telefonliste 
Administrationen 

Centerchef Charlotte 

Urhammer  

36 19 77 20 

36 19 77 27 

akaciegarden@frederiksberg.dk 

chur01@frederiksberg.dk 

 

   

Akaciegården: 36 17 18 22  

   

Plejeafdelingerne:   

   

1.sal afdelingsleder 

Marianne Lyth  

36 19 77 21 Akacie1-sal@frederiksberg.dk 

 

2.sal afdelingsleder 

Marianne Lyth 

 

36 19 77 22 Akacie2-sal@frederiksberg.dk 

3. sal afdelingsleder  

Inga Smidstrup 

 

36 19 77 23 Akacie3-sal@frederiksberg.dk 

4.sal afdelingsleder 

Inga Smidstrup 

 

36 19 77 24 Akacie4-sal@frederiksberg.dk 

5.sal afdelingsleder  36 19 77 25 Akacie5-sal@frederiksberg.dk 

Pia Andersen   

   

Fysioterapien 

afdelingsleder Halil Baldan 

36 19 77 29 akaciefysioterapien@frederiksberg.dk 

   

Caféen/ 36 19 77 28 akaciekoekken@frederiksberg.dk 

Køkken/kontor 

Køkkenleder Tine Ysbæk 

 

36 19 77 26 

 

akaciekoekken@frederiksberg.dk 

Service leder 

Mohamed Azibou 

 

27 38 39 98 akacieteknik@frederiksberg.dk 

Ansvarshavende aften & 

weekend 

36 19 77 60  

   

mailto:akaciegarden@frederiksberg.dk
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Beboer/pårørendemøder                                        
 

For at styrke samarbejdet mellem Akaciegården, beboerne og deres pårørende vil 

der som noget nyt blive afholdt dialogmøder på de enkelte afdelinger. Der vil være 

mulighed for at få en uformel snak om afdelingens tilbud over en kop kaffe. 

 

Der vil være personale og afdelingsledere tilstede. 

 

Dialogmøderne afholdes hver tredje måned på afdelingerne, den sidste onsdag i 

måneden kl. 14 -15 hvor alle afdelingsledere og centerchefen vil deltage. 

 

Der vil blive afholdt dialogmøder i september og igen i december.  

 

Ligeledes vil centerchefen afholde kaffemøder en gang hver anden måned for 

beboerne fra 11.00-11.30 i Tingstedet, hvor beboerne kan stille spørgsmål om stort 

og småt. 

 

Der afholdes kaffemøde den 23. august, kl. 11.00 ï 11.30 i tingstedet, hvor 

centerchef deltager i dialogmøde.  

 

Forslagskassen                                       
 
Hvis du som beboer, ansat, pårørende, nabo eller andet har en god ide til hvordan 

Akaciegården kan forbedres, kan du lægge forslaget i denne kasse på flyglet i 

Cafeen.  

Eller du kan skrive til  
 

akaciegarden@frederiksberg.dk. 
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Kære beboere og pårørende,  

Trods sommervarmen, har vi gang i mange gode 
ting på Akaciegården. 
Vi arbejder på, at få sygeplejersker og assistenter 
og vi har fået rigtig mange henvendelser på 
kvalificeret ansøgere, håber derfor på snart at få 
besat de ledige stillinger vi har. 
 
Vi har været i proces med hverdagsaktiviteter, 
med implementering af gode hverdags aktiviteter 
til gavn og glæde for beboerne, såsom gåture, 
højtlæsning m.m.  
Cafeen åbner igen op mandag den 6. august og 
har åbent på hverdage i dagtimerne til fra kl. 11.00 ς 14.45. 
Der vil igen blive serveret varmt mad om aften fra mandag den 3/9 hvilket jeg er bekendt 
med at mange beboer ser frem til. 
 
I ønskes alle en forsat rigtig god sommer 
 
 
 
 

 
 
 
 
Med venlig hilsen 
Centerchef 
Charlotte Urhammer 
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PRÆSTENS KLUMME

 

Hilsen fra præsten  

òDrop in d¬bò på Frederiksberg 

Dengang jeg blev døbt var jeg en lille baby på 3 

måneder. Og mine egne tre børn blev også døbt inden 

de blev et halvt år. Det har altid være kotume i 

Danmark og den protestantiske kristendom, at vi døber 

børnene, mens de er små. 

Men nogle vælger anderledes og ønsker enten ikke at deres børn skal døbes eller at de i hvert 

fald selv skal bestemme, når de bliver ældre. Det betyder, at jeg som regel døber et par 

konfirmander inden deres konfirmation, fordi de blev ikke døbt som små. Det betyder også, at 

der i de seneste år er en kraftig stigning i voksendåb i Folkekirken. Man bliver måske spurgt 

om man vil være gudmor eller stå fadder til et lille barn og den opgave skal man være døbt for 

at kunne varetage.  

 

Mange voksne mennesker går faktisk rundt og ønsker at blive døbt, men får ikke gjort noget 

ved det. Det er grænseoverskridende og en så privat sag, at det at få ringet til en præst og få sat 

en dåbsdato i kalenderen for mange bliver for stor en opgave, og så får man det udskudt og 

bare ikke gjort. 

I den anledning fandt præsterne på Vesterbro sidste år ud af, at hvis de nu åbnede kirkedørene 

en fredag eftermiddag og inviterede til òdrop in d¬bò, s¬ var der m¬ske nogle af de mennesker, 

der lettere kunne finde på at droppe ind i kirken og blive døbt. 

Og ganske rigtigt ï der kom 30 ï børn og voksne, som af den ene eller anden grund, synes at 

denne måde at blive døbt på var den helt rigtige for dem ï uden så meget forberedelse. Det vil 

sige, at der stod præster klar til at tale med dem, da de kom. En lille times samtale i 

kirkerummet og derefter dåb. På Vesterbro har de siden da afholdt to af den salgs åbne kirker 

med mulighed for at blive døbt ï direkte fra gaden ï så at sige, og der er hver gang kommet 

hhv. 35 og 45 personer. 

Vi ønskede således ogs¬ p¬ Frederiksberg, at afholde s¬dan en òDrop in d¬bò for nylig og 26 

blev døbt den torsdag eftermiddag den 14. juni i Lindevang Kirke. Og det var både mænd og 

kvinder, børn og voksne, babyer og teenagere. Den mindste, der blev døbt var 3 måneder 

gammel og lå i fars arm, mens lidt familie stod smilende omkring, de havde ikke overskud til 

den traditionelt planlagte dåbsfest. Den ældste, der blev døbt var 58, hun kom alene, for det 

var en ganske privat sag for hende og et ønske gennem flere år, at hun gerne vil døbes og høre 

til det særlige sted, som kirken er.  

To personer fra kirken stod som dåbsvidner. De havde på forhånd meldt sig som frivillige til 

den opgave. De kendte ingen af dem, de var dåbsvidner til, men da de stod omkring 

døbefonten sammen med dem, så blev der dannet et øjeblik af dyb samhørighed.  

 

Kirken dannede fællesskab om enhver, der valgte at droppe ind og blive døbt den 14. juni, 

ligesom folkekirken gør hver eneste gang et menneske bliver døbt. Det er så værdigt, 

højtideligt og helt igennem meningsfyldt at åbne for dåbens gave også på denne måde. 

Sognepræst Annette Molin Brautsch, Flintholm Kirke 
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Kanal rundfart. 

En dejlig dag i juni var Tingstedet på tur med en gruppe beboere. 
Destinationen var Nyhavn. En kanal rundfart ventede på os. Vi 
kom ombord som de første og fik nogle fine pladser, efter os kom 
en masse skolebørn små og større hold. En del turister havde 
også fundet vej til båden.  

Akaciegården har fået en ny frivillig medarbejder Søren. 

Søren kørte os derind og hentede os igen, så vi ikke skulle tænke 
på p-plads. Det var dejligt. 
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Stort tillykke til Birgit og Poul Linblad med deres Diamantbryllup den 5. juli 2018 

De begge havde en dejlig dag. 

 

 
Diamantbryllup er 60 år. 
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Langelinie is. 
 

Turen til Langelinie var en oplevelse for alle sanser. Foruden dejlig 
is fik vi også set hvordan alle de store krydstogt skibe lå til kaj og 
hvor mange mennesker der strømmede ud til de ventende 
turistbusser. Der var rent kaos trods guider der forsøgte at holde 
kontrollen på både turisterne og alle køretøjerne. Der var dog 
ingen kø til ishuset og det var dejligt.  

 

 

 

 

Vi havde en beboer med der havde haft sin  

Daglige gang på Langelinie og det var et kær gensyn for 

 hende.  

 

 

 

 

 

 

Sommer hilsner fra  

Tingstedet 

 

 

 
 
 

 

https://www.google.dk/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwi4ju3ZyIfcAhWJyRQKHUomCboQjRx6BAgBEAU&url=https://www.colourbox.dk/vektor/vektor-12798916&psig=AOvVaw2yd1WwOgGoh6ij5gIhbSlR&ust=1530866614787860
https://www.google.dk/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwjCybTTyYfcAhWGUBQKHY1rC7oQjRx6BAgBEAU&url=https://www.colourbox.com/vector/cruise-vector-4893563&psig=AOvVaw1bmqSkXh8nI0Vbgv6jWvdS&ust=1530866847475902
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Årets jordbærtur. 

 

Denne dejlige sommer har været en 

udfordring for alle, også Jordbærrene har lidt 

af vandmangel. Vi òsnßdò lidt i ¬r og satsede  

på at torvedagen i Køge kunne levere  

jordbærrene som vi skulle bruge til en  

fornuftig pris. Vi var heldige og kom hjem  

med 30 bakker jordbær som så skulle nippes og fryses ned til 
senere brug.  

 

 

 

 

På Køge torv var der en dame som kontaktede Rebekka som var 
med på turen. 

Det viste sig at være hendes gamle underbo, 

så de to fik en lille snak inden vi satte os og fik en tår at drikke.  

Beboerne som var med købte også bær med hjem og vi hørte at 
de delte flittigt ud af dem. 

Tak for en varm men hyggelig tur. 

Tingstedet 

 

 

 

 

 

 

https://www.google.dk/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=2ahUKEwi-ktONw4fcAhWF6RQKHdyDAe4QjRx6BAgBEAU&url=https://www.canstockphoto.dk/jordb%C3%A6r-21074600.html&psig=AOvVaw1HFDsoBOxLnX8b4ePmTfWR&ust=1530865112107611
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Sommerfest på Akaciegården 
 
Den traditionsrige sommerfest for beboere og pårørende blev afholdt d.27.juni 2018 
Kl.16.00-19.00.  Hovedansvarlige for festen og dens afvikling var Fysioterapien og 
Tingstedet med stor hjælp fra de forskellige afdelinger og ikke at forglemme, cafeen 
og køkkenet. 
 
Festen havde fået  til melding fra ca. 60 beboere, ca.30 pårørende og ca.10  børn. 
Der var således stor tilslutning til festen, hvad den også fortjener.. 
Den begyndte udendørs i god varme og lidt  blæst, der dog pludseligt  blev voldsom  
og vanskeliggjorde                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       
borddækning  m.v. Derfor blev det besluttet at flytte festen ind i  cafeen, og 
medarbejderne skulle begynde forfra. Efter ca. 20 minutter kunne vi drikke en kop 
kaffe  og senere fik vi serveret  en særdeles velsmagende  tapas  som v i først spiste 
med fingrene, senere med gaffel. Begge teknikker var brugbare til de spændende 
tapas stykker. Stor ros til køkkenet. 
Vi fik serveret  øl og vand og kunne købe god vin til billige priser. 
Halil arrangerede forskellige former for skattejagt andre skabte candyfloss. 
Til sidst fik vi serveret ispinde i forskellige varianter. Det kan jeg anbefale til 
kommende fester. 
Ligeledes vil jeg anbefale, at servering af pølser fra pølsevogn gentages..   
En  beboer, værelse 105, dirigerede et  trefoldigt leve for institutionen og 
arrangørerne 
Min datter Mette og hende datter Sofie nød festen og samværet  med nogle af mine 
medbeboere 
 
 

 
 
Tak for festen siger Poul, værelse 202, som har skrevet denne kommentar efter 
henvendelse fra Halil.    
 
 


